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ПП „ВЪЗРАЖДАНЕ“ ВЪВ ВЕЛИКОТЪРНОВСКИ ОБЩИНСКИ СЪВЕТ -

ОТНОСНО: Почистването на районшге около р. Янтра и инвазивните 
видове на теротпроята на община Велико Търново

УВАЖАЕМИ ГОСПОДИН ПАНОВ,

Питането ми има и характер на предложение, което, заедно с колегите ми, сме 
депозирали като част от Бюджет 2024 и Инвестиционната програма на община Велико 
Търново.

Река Янтра е една от емблемите на града, споменавана във всички описания, 
пътеводители и рекламни каталози още от далечното минало. За жалост, към 
настоящия момент, красивите й меандри, наподобяват визията на джунгла - обрасли до 
толкова, че на доста места реката едва може да бъде различена. Изобщо не можем да 
говорим и за достъпа до нея и насладата от разходки край водите й, от които лишаваме 
жителите и гостите на града. По-старото поколение тьрновци помнят времената, в 
които Янтра е била не само местна забележителност, не само за това, че е била 
плавателна, а и любимо място за разходки, пикници и отдих, В наши дни обаче, всичко 
това вече е невъзможно, заради непочистените райони около коритото, особено в 
участъка от моста на бившия хлебозавод и Южния пътен възел, местността Боруна, 
Старата част и др. Безразборно избуялата растителност, освен, че ни лишава от една от 
местните красоти, е и опасна, тъй като при всеки обилен валеж, речното корито се 
затлачва допълнително от паднали стволове, листа и клони.

По този начин, поне частично, ще се реши и друг проблем за града -  масовото 
присъствие на аеланти, особено край Янтра, старата част, Церевец, Трапезица, 
Арбанаси и др. Този инвазивен вид, познат и като „китайски див“ орех е обект на 
специална директива на Европейския съюз за унищожаването му, която обаче видимо 
не се спазва във Велико Търново. Искам само да напомня, че почистването на реките в
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чертите на града и районите около тях, за които става дума и в питането ми, е 
задължение на общината /Според Чл. 19. (1) Публична общинска собственост са: 1. 
водите и водните обекти, в това число естествени извори, езера и блата, когато са 
разположени на земи - общинска собственост, и не са води и водни обект по чл. 11;/, 
както и Законът за биологичното разнообразие. Искам да припомня, че част от река 
Янтра е обявена за защитена зона, но на територията на нашата община, под тази 
юрисдикция са територии попадащи в землищата на Пушево и Леденик.

Във връзка с това питам:

1. Предвиждате ли осъществяване на належащото почистване на Янтра, ако -  да, 
кога, ако не -  защо?

2. Смятате ли, че вече е време за утвърждаване на специална стратегия за 
облагородяването на Янтра и териториите около реката в чертите на града, както и по 
кардинален подход за противодествието на инвазивните видове, застрашаващи облика 
на Велико Търново в унисон с Европейските директиви.

3. Вие сте изявен експерт в сферата на туризма, планирате ли най-накрая Янтра 
да бъде адаптирана в чертите на града и да стане част от местния туристически 
продукт?

Моля да ми отговорите устно, с писмен вариант на отговора.

С уважение,
с

AEthCAH /\Р  A J Р
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